
                                  ΕΛΛ. ΓΛΩΣΣΑ  ΣΤ΄ ΤΑΞΗΣ                         ΑΡ. ΦΥΛ. 8 
Ουσιαστικά σε –ος / Επίθετα σε -ύς, -εία, -ύ και -ής, -ής, -ές  

 
Όνομα: __________________________  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. Κλίνω το επίθετο ο οξύς, οξεία, το οξύ: 
 

  Ενικός αριθμός 
Ον. ο       η      το     
Γεν. του    της   του    
Αιτ. τον     την    το       
Κλ. -         –       –         
  Πληθυντικός αριθμός 
Ον. οι        οι       τα       
Γεν. των     των    των    
Αιτ. τους    τις     τα       
Κλ. –         –     –          

 
 
 
 
 
 
 
 
 
2. Κλίνω το επίθετο ο δασώδης, η δασώδης, το δασώδες: 
 

  Ενικός αριθμός 
Ον. ο/η            το      
Γεν. του/της   του     
Αιτ. τον/την     το      
 Πληθυντικός αριθμός 
Ον. οι             τα      
Γεν. των          των    
Αιτ. τους/τις     τα       

 
 

Επίθετα σε -ύς, -εία, -ύ 
  Ενικός αριθμός 
Ον. ο       ταχύς η       ταχεία το      ταχύ 
Γεν. του    ταχέος της    ταχείας του    ταχέος 
Αιτ. τον    ταχύ την    ταχεία το      ταχύ 
Κλ. -        ταχύ –       ταχεία –        ταχύ 
  Πληθυντικός αριθμός 
Ον. οι       ταχείς οι      ταχείες τα       ταχέα 
Γεν. των    ταχέων των   ταχειών των     ταχέων 
Αιτ. τους   ταχείς τις     ταχείες τα       ταχέα 
Κλ. –        ταχείς –       ταχείες –         ταχέα 

 

 
 
Σχηματίζονται όπως στα 
αρχαία ελληνικά. 
 
Όμοια κλίνονται: 
βραχύς, αμβλύς, ευρύς, οξύς, 
ταχύς, δριμύς, θρασύς κ.ά. 
 
 

 

Επίθετα σε -ής, -ής, -ές 
  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. ο/η          βραχώδης το     βραχώδες  οι           βραχώδεις  τα    βραχώδη 
Γεν. του/της βραχώδους του   βραχώδους  των         βραχωδών των  βραχωδών 
Αιτ. τον/την   βραχώδη το     βραχώδες  τους/τις  βραχώδεις  τα     βραχώδη  
 
Όμοια κλίνονται: ευγενής, ασθενής, δημοφιλής, επιεικής, επιμελής, διεθνής, ελώδης κ.ά. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3. Κλίνω τα παρακάτω θηλυκά ουσιαστικά: 

 
  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η χερσόνησος οι  
Γεν. της  των  
Αιτ. τη  τις  
Κλ. –  –  

 
 

  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η επέτειος οι  
Γεν. της  των  
Αιτ. τη  τις  
Κλ. –  –  

 
4. Συμπληρώνω τα κενά βάζοντας τα επίθετα σε -ής, -ής, -ές στην κατάλληλη πτώση: 

 
• Αποτέλεσμα της ________________ (συνεχής) βροχόπτωσης είναι τα 

________________ (διαρκής) προβλήματα.  
• Η προσφορά προϊόντων στα νησιά δεν είναι  ________________ (επαρκής). 
• Η πτώση δέντρων ήταν αποτέλεσμα των  ________________ (θυελλώδης) ανέμων. 
• Το τρένο θεωρείται πολύ ________________ (ασφαλής) συγκοινωνιακό μέσο. 
• Κάποιοι μαθητές έχουν ________________ (εμφανής) αδυναμίες στα Μαθηματικά. 
• Αποτέλεσμα της ________________ (διαρκής) αναζήτησης είναι η εξέλιξη των 

επιστημών. 
• Οι αθλητές νιώθουν ________________ (ευτυχής) μετά τη νίκη. 
• Στους δημόσιους διαγωνισμούς προμηθειών πρέπει να υπάρχουν _______________ 

(διαφανής) διαδικασίες. 
• Η μουσική και τα μαθηματικά είναι ________________ (συγγενής) επιστήμες. 
• Τα συμβούλια των μαθητών είναι ________________ (πενταμελής).  
• Οι ________________ (συνεπής) μαθητές αριστεύουν. 

 

Λόγια κλίση θηλυκών ουσιαστικών σε –ος 

  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η μέθοδος οι μέθοδοι 
Γεν. της μεθόδου των μεθόδων 
Αιτ. τη μέθοδο τις μεθόδους 
Κλ. – (μέθοδε) – (μέθοδοι) 

Τα ουσιαστικά αυτά έχουν τις ίδιες καταλήξεις με 
τα αρσενικά σε -ος. 
 

Όμοια κλίνονται: 
η άμμος, η άνοδος, η Βίβλος, η 
διάλεκτος, η εγκύκλιος, η είσοδος, η 
έξοδος, η επέτειος, η διαγώνιος, 
η θαλαμηγός, η κάθοδος, η κιβωτός, 
η λεωφόρος, η μέθοδος, η νήσος, η 
παράγραφος, η πρόοδος, η 
περίοδος, η χερσόνησος, η ψήφος 
κ.ά. 
 

 


